



INTERNATIONAL COUNCIL FOR CANADIAN STUDIES
CONSEIL INTERNATIONAL D'ÉTUDES CANADIENNES

250, avenue City Centre, Bureau 303
Ottawa (Ontario) K1R 6K7
Tél.: (613) 789-7834 Téléc.: (613) 789-7830

Communiqué de presse

Pour diffusion immédiate

LAURÉATS 2012 DU PRIX JEAN-MICHEL-LACROIX EN ÉTUDES CANADIENNES

Ottawa, le 12 avril 2012 - Le Conseil international d'études canadiennes (CIEC) est fier d'annoncer que le Prix Jean-Michel-Lacroix, visant à souligner un article exceptionnel publié dans la *Revue internationale d'études canadiennes (RIÉC)*, sera remis à **Carole Lévesque** de l'Institut national de la recherche scientifique et à **Daniel Salée** de l'Université Concordia lors du banquet du CIEC le **26 mai 2012**.

L'article nominé, « *Representing Aboriginal Self-Government and First Nations/State Relations : Political Agency and the Management of the Boreal Forest in Eeyou Istchee* », pose un regard critique sur la façon dont plusieurs travaux jugés incontestables traduisent les plus récents accords territoriaux et d'autonomie politique concernant l'État canadien et les peuples autochtones. Publié dans le numéro 41 de la *RIÉC* intitulé *Les représentations des Premières Nations et des Métis*, l'article est disponible ici : <http://bit.ly/Hg5zyX>.

Le Conseil international d'études canadiennes est un organisme à but non lucratif qui regroupe 22 associations nationales et plurinationales d'études canadiennes et 6 membres associés dans 39 pays. Son mandat est de promouvoir les études, la recherche, l'enseignement et les publications sur le Canada dans tous les pays.

- 30 -

Pour renseignements :

Émilie Béland-Lupien
Agente de communication
Tél. : (613) 789-7834, poste 245
emilie.beland-lupien@iccs-ciec.ca
www.facebook.com/ICCS.CIEC.page
http://twitter.com/ICCS_CIEC



INTERNATIONAL COUNCIL FOR CANADIAN STUDIES
CONSEIL INTERNATIONAL D'ÉTUDES CANADIENNES

250, City Centre, S-303
Ottawa (Ontario) K1R 6K7
Tel.: (613) 789-7834 Fax.: (613) 789-7830

Press Release

For immediate release

2012 JEAN-MICHEL LACROIX AWARD WINNERS IN CANADIAN STUDIES

Ottawa, April 12, 2012 – The International Council for Canadian Studies (ICCS) is pleased to announce that the Jean-Michel-Lacroix Award, designed to highlight an outstanding scholarly article published in the *International Journal of Canadian Studies (IJCS)*, will be bestowed at the ICCS banquet on **May 26, 2012** to **Carole Lévesque** from the Institut national de la recherche scientifique and **Daniel Salée** from Concordia University.

The nominated paper, “*Representing Aboriginal Self-Government and First Nations/State Relations: Political Agency and the Management of the Boreal Forest in Eeyou Istchee*”, is primarily concerned with the way in which the strategies Indigenous peoples choose to address and deal with state power are being characterized by recent scholarly assessments of territorial and self-government agreements in Canada. Published in Issue 41 of the *IJCS* entitled “*Representations of First Nations and Métis*”, the article is available here: <http://bit.ly/Hg5zyX>.

About the ICCS

The International Council for Canadian Studies is a federation of twenty-two national and multinational Canadian Studies associations and six associate members in thirty-nine countries. ICCS’ mandate is to promote worldwide research, teaching and publications on the study of Canada.

###

Contacts: Émilie Béland-Lupien
Communications Officer
Tel.: (613) 789-7834, x 245
emilie.beland-lupien@iccs-ciec.ca
www.facebook.com/ICCS.CIEC.page
http://twitter.com/ICCS_CIEC